
Beste college, raadsleden, toehoorders in de zaal maar ook thuis, 

Het is weer het jaarlijkse hoogtepunt van de politieke arena. We sluiten nu namelijk het jaarlijkse 
begrotingsproces wat in juni is gestart met het perspectiefgesprek af met de algemene 
beschouwingen. Allereerst de complimenten aan het college en alle ambtenaren voor het presenteren 
van een sluitende meerjarenbegroting. Normaal lees je in de krant het nieuws van gisteren. Maar 
vandaag presenteren wij u een krant met het nieuws van niet alleen morgen, maar zelfs het komende 
jaar. Tenminste als het aan het CDA ligt. Graag bespreken we met u in deze krant de speerpunten en 
highlights waarmee wij als fractie denken dat iedereen nog Blijer in Beesel wordt.

Als eerste zijn we zeer verheugd in de voorliggende begroting te lezen dat het CDA plan, om een 
gedifferentieerd tarief toe te passen op de toeristenbelasting, omarmd wordt door het college. 
Hiermee zorgen we ervoor dat sterkste schouders ook de zwaardere lasten dragen. Een mooi plan 
waar we als CDA volledig achter staan. Ook lezen we dat de commissie wonen, welke op basis van 
een motie van CDA uit de vorige algemene beschouwingen inmiddels is opgericht, al 2 maal heeft 
plaatsgevonden. Een mooi initiatief om periodiek met de gemeenschap en stakeholders overleg te 
hebben of er wijzigingen zijn in de woonbehoefte en hier dan ook op te anticiperen. Ook preventie 
waar we al jaren in onze algemene beschouwingen op inzetten is nu breed uitgedragen terug te 
vinden in de begroting, mooi om dit zo terug te zien. Verder zien we dat het uitwerken van een 
inclusieve samenleving steeds verder vorm krijgt, we zijn als CDA verheugd dat de stroom versnelling 
die wij hebben getracht te initiëren ook een goed gevolg heeft gehad. Zoals de netwerkbijeenkomsten 
die nu regelmatig gehouden worden. Naar onze mening moeten we hier vooral mee doorgaan en er 
voor zorgen dat dit zich als een olievlek zich verspreid in onze gemeenschap.

Zoals gezegd hebben wij een krant opgesteld met het nieuws van morgen, dus in plaats van 
terugkijken naar onze successen willen we jullie nu meenemen in de successen van morgen en de 
aandachtspunten die we hebben bij de huidige begroting.

Long Course Weekend

Als CDA zien wij het Long Course weekend als een groeibriljant, wij hopen dat dit sportieve 
evenement met goed potentieel langzaam maar zeker geslepen wordt tot een ware diamant en een 
heus volksfeest in de toekomst. Om dit te bereiken is het volgens ons zaak om te bekijken of de 
toegankelijkheid rondom dit evenement te vergroten is binnen alle lagen van onze bevolking, hier is 
qua prijsstelling al een stap gedaan t.o.v. voorgaand jaar. Wat betreft de gemeentelijke kosten ten 
aanzien van dit evenement is het CDA van mening dat dit lean & mean benaderd kan en moet 
worden.

Kunst en cultuur

Vanaf 2017 zijn de gemeente sport-, cultuur- en muziekconsulenten aan de slag gegaan in de 
scholen binnen onze gemeente. Uit de samenleving bereiken ons geluiden dat het zeer gewaardeerd 
wordt dat jonge kinderen al vroeg structureel in aanraking komen met cultuur en muziekaanbod. 
Hierdoor wordt potentieel talent vroegtijdig ontdekt en ontwikkeld. Wat het CDA betreft mag er nog 
gekeken worden naar hoe dit talent nog verder ontwikkeld kan worden, ook buiten de muren van de 
school.

Recreatie en toerisme

Het gebied langs de Maas rondom het veer biedt vele mogelijkheden voor beleving. Bundel de door u 
in de begroting genoemde opties: natuur, historie, horeca tot een geheel  in een (klein) 
bezoekerscentrum. Een mooi rust- en recreatiepunt voor de vele dagtoeristen op doortocht, maar ook 



de vakantiegangers van de Lommerbergen. Wederom een mooie kans om de gemeente Beesel te 
profileren. Door ook hier bijv. het concept van de kortingsbonnen bij plaatselijke ondernemers toe te 
passen verleidt je mensen ook nog eens om naar het centrum te komen. Dekking voor realisatie van 
een dergelijk bezoekerscentrum kan plaatsvinden uit de investeringsreserve. We vinden het dan ook 
een mooie ontwikkeling dat er voor 2020  € 50.000,- ten goede komt aan de plaatselijke R&T 
ondernemers. Een deel hiervan zou eenmalig voor de realisatie van het bezoekerscentrum kunnen 
worden aangewend.

Wel zien we graag dat er gewaarborgd wordt dat juist de groep ondernemers die via de 
toeristenbelasting bijdragen aan deze pot ook profiteren van de initiatieven. Hoe gaat het college dit 
waarborgen en monitoren? Is er wellicht ook nagedacht hoe de andere toeristische ondernemers 
zoals bijvoorbeeld de bioscoop en de terrassen aan deze pot kunnen bijdragen?

Toekomstbestendige centra

Leegstand, menigeen heeft zich er de afgelopen jaren al zijn hoofd over gebroken, ook wij als fractie. 
Een levendig, bruisend centrum is van immens belang voor het behouden van voldoende 
leefbaarheid in onze mooie gemeente. Wat het CDA betreft mag hierin compleet out-of-the-box 
gedacht worden. Er mag verder gekeken worden dan het enkel plaatsen van winkels in leegstaande 
panden. Hoe kijken andere fracties hier tegenaan? 

Jeugd/onderwijs/gezinscoaches

Een van de pijlers voor het succes van onze jeugd- en onderwijs aanpak wordt gevormd door ons 
gezinscoachteam. Als CDA zijn wij trots, op de vooruitstrevende aanpak die deze professionals 
hanteren. Mede dankzij de uitbreiding van dit team kunnen er meer vraagstukken door de 
gezinscoaches worden opgepakt alvorens ze worden doorverwezen. Hierin verschuilt zich volgens 
CDA zich echter ook een risico. Wij kunnen ons namelijk goed voorstellen dat het in bepaalde 
situaties lastig is om de urgentie en zwaarte van bepaalde casussen in te schatten. Als CDA vinden 
wij het onze taak om kritisch te blijven. Moeten wij het college hier wellicht kaders in meegeven? Wij 
zijn benieuwd hoe de overige fracties hierover denken.

Kringloopwinkel

Het college is voornemens een onderzoek uit te laten voeren omtrent het opzetten van een 
kringloopwinkel binnen onze gemeente. Als fractie hebben ons geluiden bereikt dat er in de 
gemeenschap al een initiatief is ontstaan rondom het opzetten van een dergelijke kringloopwinkel. De 
initiatiefnemers zijn al vanaf mei bezig om de samenwerking op te zoeken met de gemeente, echter 
ze stuiten steeds op een dichte deur. De initiatiefnemers hebben hun plannen met ons gedeeld. Naar 
ons idee sluiten zeer veel van de aspecten aan bij wat wij als gemeente Beesel willen: er is sprake 
van een kringloopwinkel en dus duurzaamheid en circulaire economie; men wil gebruik maken van 
mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt en dus participatie. Verder willen ze in hun concept ook 
mensen met een taalachterstand helpen. We snappen dat er regels en procedures zijn waaraan ook 
wij als gemeente gebonden zijn. Maar naar onze mening is ook al vaker uitgesproken dat we juist 
moeten gaan kijken naar ja mits in plaats van nee tenzij. Graag vernemen we van het college hoe het 
kan dat 2 inwoners die graag wat willen betekenen voor onze maatschappij, die dezelfde doelen 
willen bereiken als de gemeente en hier geen financiële steun voor willen maar enkel op faciliterend 
gebied geholpen willen worden, nu al een half jaar nul op het rekest krijgen. En hoe staat het 
genoemde onderzoek tegenover de initiatieven zoals het repaircafe wat nu al door vrijwilligers gerund 
wordt en zeker een succes genoemd mag worden.

Bibliotheek

We zijn reeds door wethouder Roelofs geïnformeerd dat de transitie die de bibliotheek de afgelopen 2 
jaar door moest maken niet of in ieder geval niet voldoende gelukt is, ondanks de twee maal € 25.000 
die zij hiervoor ontvangen heeft. In de voorliggende begroting staat dat de wethouder de regie naar 
zich toe zal trekken. We snappen deze actie, wat we echter niet begrijpen is het volgende. Ondanks 
verschillende toezeggingen vanuit de wethouder dat de bibliotheek niet zal verhuizen gezien de 
financieel nog steeds onstabiele situatie, lezen we niet een keer, maar meerdere malen in 



verschillende media uitingen dat de bibliotheek wel gaat verhuizen. De nieuwe locatie zou Oppe Brik 
zijn. Kan de wethouder toelichten hoe de passage over de bibliotheek in de begroting zich verhoudt 
tot deze berichtgeving en ziet de wethouder mogelijkheden om deze beslissing te beïnvloeden?

Personen met verward gedrag

Personen met verward gedrag; een groep mensen in onze gemeenschap die de nodige aandacht 
behoeft. De laatste tijd zien we in de media incidenten die terug te leiden zijn tot het geen of te weinig 
aandacht hebben voor verward gedrag.  Wij vragen het college om ook oog te hebben voor de 
samenleving. De gemeenschap informeren en meenemen in een stukje signalering en benadering 
van deze groep kan een positieve uitwerking hebben.

Participatie

Het is goed om te lezen dat er zoveel positieve ontwikkelingen zijn in het gehele participatietraject. 
Navraag bij de ambtelijke organisatie leert ons dat de contacten tussen  ondernemers en 
werkgeversservicepunt veelvuldig plaatsvinden en dat het aantal deelnemende bedrijven, sinds de 
vraag om hierin pro actief te acteren, met een factor 4 gegroeid is.  

Gemeente in gemeenschap: klantgerichte dienstverlening

Het aantal paspoort- en identiteitskaartaanvragen zal de komende jaren aanzienlijk dalen, gezien de 
langere geldigheidsduur. Dit betekent dat er ruimte ontstaat binnen het personeel aan de klantenbalie 
om kwaliteit te verbeteren en de dienstverlening nog beter te laten aansluiten bij de vraag van de 
samenleving. Heeft het college al beelden bij de manier waarop zij dit willen vormgeven?
Het is belangrijk dat wij als gemeente zichtbaar zijn in de gehele samenleving en tevens ook bereik- 
en benaderbaar zijn voor alle lagen in onze gemeenschap. Volgens ons biedt de ontstane ruimte 
binnen de klantenbalie dan ook een unieke kans om hier als gemeente een volgende stap in te zetten 
en letterlijk ‘naar buiten toe’  te treden. Hierin ook meenemend dat de ombudsman heeft opgeroepen 
dat iedere gemeente een laagdrempelig infoloket voor haar inwoners inricht.

Wonen

Als gemeente maken we jaarlijks afspraken met Woongoed2000 over het komende jaar. Wij hebben 
het idee dat we hier weinig grip op hebben en zijn benieuwd of de andere fracties dit ook zo ervaren. 
In het verlengde hiervan is er de afgelopen jaren veel aandacht geweest voor woningen voor 
jongeren en sociale woningbouw. Echter moeten we niet vergeten dat er ook aandacht blijft voor de 
mensen die vanuit hun gezinswoning kleinschaliger en levensloopbestendig willen gaan wonen. Is 
hier voldoende aanbod voor? Ons bereiken geluiden dat er vooral een knelpunt zit op het luxere 
segment.

Duurzaamheid

Ook rondom duurzaamheid is er zowel in onze samenleving als binnen dit huis het afgelopen jaar 
veel te doen geweest. Er zijn veel plannen gemaakt om een volgende slag te maken in dit complexe 
vraagstuk. In de vorige algemene beschouwingen riepen wij op om noodzakelijk onderzoek sober en 
doelmatig uit te voeren en zo snel mogelijk aan de slag te gaan met het plukken van laaghangend 
fruit. Als CDA geloven wij namelijk dat dit laaghangend fruit direct effect kan hebben op de beleving 
en de bereidheid van de inwoners om mee te werken aan het duurzaamheidsvraagstuk. Naar onze 
mening is dit potentieel tot op heden nog niet volledig benut, jammer. Wij zouden dan ook graag van 
de wethouder vernemen hoe hij verwacht draagvlak te creëren onder onze inwoners. Tevens merken 
wij op dat er in de begroting veel aandacht wordt besteed aan bewustwordingscampagnes. Naar onze 
mening zijn deze campagnes cruciaal voor begrip in de samenleving. Wat wij echter missen is de 
samenhang tussen reeds uitgezette plannen in dit perspectief. Zo lezen wij over een 
bewustwordingscampagne rondom circulaire economie en klimaatadaptie, maar sluit dit feilloos aan 
op de huidige ontwikkelingen? Naar onze mening zou een bewustwordingscampagne omtrent de 
mogelijkheden en kansen van Mobie en Deel de Zon meer passend zijn. Hoe ziet de wethouder dit?



Kinderraad

Een belangrijke partner in de inclusieve samenleving is onze jeugd, ook wel onze toekomst. Als deze 
toekomst het heden is geworden, is het de jeugd van nu die aan het roer staat. We hebben voldoende 
talent in onze gemeente rondlopen. Waarom laten we ze niet nu al een kijkje in de keuken nemen, 
proeven hoe het is om raadslid te zijn. En wij kunnen vast ook nog iets leren van de huidige jeugd. Zij 
kijken met andere ogen naar vraagstukken. Het CDA pleit dan ook voor het in het leven roepen van 
een kinderraad. Voor de oprichting hiervan dient budget te worden vrijgemaakt.

Lastenverhoging

In de begroting, maar ook in de kranten hebben we het al allemaal kunnen lezen: er wordt door het 
college een voorstel gedaan om de lasten te verhogen om zo de begroting sluitend te krijgen. We 
snappen dat we als kleine, bestuurskrachtige gemeente met goede voorzieningen wellicht een 
lastenverhoging moeten doorvoeren. Dit is in de Toekomstvisie ook al eens aangegeven door de 
inwoners zelf, die net als wij vinden dat het belangrijk is dat we het fijn wonen en verblijven behouden. 
Vooruitlopend op de uiteindelijke beslissing of deze verhoging in stand blijft, willen we wel al iets 
meegeven aan het college. We roepen het college op dat, mocht deze relatief hoge stijging definitief 
zijn, we de komende jaren wel zorgen dat er geen extra verhogingen bijkomen, zodat onze inwoners 
kunnen uitgaan van de bestendige gedragslijn die wij hier uitzetten.

Hiermee zijn we aan het eind gekomen van onze 1e termijn. We zien graag dat veel van onze plannen 
het komende jaar zorgen voor mooie krantenkoppen in de reguliere krant. We zijn heel benieuwd met 
welk nieuws de andere fracties in hun 1e termijn komen. We kijken uit naar een constructieve 
samenwerking om samen een begroting vast te stellen waardoor we allemaal Blij in Beesel blijven.


